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Budapest Főváros X kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete 13 igen, egyhangú 
szavazattal az ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el [57 /2022. (III. 1.J]: 

1. A Cserkes-Szálló Kft. támogatása (97. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Weeber Tibor alpolgármester 

Dr. Horváth Márk megékrezik az ülésterembe, a Képviselő-testület 14 fővel határozatképes. 

Elnök: Mielőtt megkezdenénk a konkrét ügy tárgyalását, engedjék meg Képviselőtársaim, 
hogy egy pár szót szóljak a kialakult helyzetről, mely helyzetről nem gondoltuk volna talán 
még a legutóbbi találkozásunkkor, hogy így fog alakulni. Mindannyian bíztunk abban, hogy 
a kialakult konfliktus békés úton fog rendeződni a szomszédos országban. Ez nem így 
történt, és nap mint nap megdöbbenten, szomorúan tapasztaljuk, hogy milyen emberi 
tragédiák, áldozatok jelennek meg, és ezek már itt vannak a közvetlen környezetünkben. A 
Kőbányai Önkormányzat vezetői, Alpolgármester kollégáim amint lehetett, rögtön 
összedugták a fejüket, tanácskoztunk arról, hogy milyen lépéseket lehetne tenni, mit 
tehetnénk. Tájékozódtunk arról, hogy a kerületben milyen helyzet alakult ki. Ennek kapcsán 
születetett a Cserkesz Szálló vonatkozásában ez az előterjesztés. De szeretném tájékoztatni 
a Testületet, hogy egyéb döntések is születtek, illetve lépések is történtek. A Kőrösi 
Kulturális Központ vezetőivel tanácskoztunk és arra jutottunk, hogy a lellei táborunk 
megnyitható a menekültek előtt. Tavalyelőtt újítottuk fel a faházat, mely alkalmas téli 
időszakban is emberek fogadására. Felvettük a akapcsolatot gondozásban lévő gyerekek 
elhelyezését keresőkkel, és a tegnapi éjszaka folyamán már meg is érkezett 18 gyermek, 
fiatal 3 évestől 16 éves korig a lellei táborunkba. Igazgató úr /ügyvezető úr az előbb mutatott 
nekem egy pár fotót arról, hogyan is vették birtokba a tábort, kapták meg a mai ebédjüket. 
Egészen megrázó és megható képkockák, majd gondolom, másokkal is megosztja Győrffy úr 
mindezt. Elmondta Igazgató úr, hogy Lellén is, amikor értesültek a hírről, megindult az 
összefogás. Már fölkereste a tábort a Lellei Családsegítő, az Önkormányzat fölvette a 
kapcsolatot velük, és a mai napon is várunk még egy családot, három főt, akik igénylik, kérik 
az elhelyezést, támogatást. Úgy gondolja a Kulturális Központ, hogy jelen pillanatban még 
gyűjtéssel, adományokból tudja is mindazt biztosítani az ellátást kérőknek, a segítséget 
kérőknek, ami kell a mindennapokhoz. Természetesen azt gondolom, hogy nekünk is majd 
meg kell hoznunk a megfelelő döntést akkor, hogyha ez így nem fenntartható, és akkor a 
Testületnek, az Önkormányzatnak kell itt is szerepet vállalni. Erre majd nyilván később 
tudok javaslatot tenni, amikor ismerjük a konkrét helyzetet. Amit még megtettünk az elmúlt 
napokban, órákban: fölvettük a kerületi munkásszállókkal a kapcsolatot, megvizsgáltuk, 
hogy ott van-e szabad férőhely, tudunk-e ellátást akár vásárolni segítséget kérőknek. Sajnos 
ilyen férőhelyek nem állnak rendelkezésre. Azt tudjuk már, hogy egy család befogadott egy 
hatfős családot. Folyamatosan készítjük, szerkesztjük azt a térképet, amely rögzíti, hogy 
Kőbányán hol kértek menedéket, hol helyeztünk el magánszemélyeknél vagy akár más 
módon menedékkérőket. Ezt a térképet nap mint nap szerkesztjük, hasonlóan egyébként, 
mint ahogyan tettük ezt a covid-járvány idején, ahol az önkéntesek százai dolgoztak nap 
mint nap a járvány első időszakában. Amit még megtettünk: a tegnapi nap során, illetve ma 
is beszéltem a Kaszonyi kistérség jegyzőjével. Ez a kistérség közvetlenül a magyar határ 
mellett, Barabás mellett elterülő kistérsége Kárpátaljának, és Jegyző asszony elmondta, 
hogy nagyon sokan, akik útra kelnek Ukrajna belső részéről, illetve Kárpátaljáról, még nem 
feltétlenül jönnek át a magyar határon, hanem az ukrán oldalon várakoznak. Igazából 
reménykednek abban, hogy maradhatnak otthon - már az otthonunktól, a tényleges 
otthonuktól kicsit távol, de mégis otthon. Ezért Jegyző asszony minden segítséget nagyon 
szívesen fogad, illetve a kistérség, amelyhez több település is tartozik, magyarlakta 
települések is, illetve ukrán ajkú települések is. Minő véletlen egyébként, hogy az ukrán 
nemzetiségi elnökünk épp ebből a kistérségből származik. Elmondta Jegyző asszony, hogy 
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amire nagy szükségük lenne, az elsősorban az emberek elszállásolására alkalmas eszközök 
sokasága: matracok, takarók, lepedők, paplanok, illetve tartós élelmiszerek. Tartós 
élelmiszerekből nem csak az azonnali fogyasztásra alkalmasak, hiszen ők a főzőkonyháikon 
főznek, ellátják az odaérkezőket, tehát akár alapanyagokat is várnak Ezért arra jutottunk, 
hogy hasonlóan a balánbányai támogató akciónkhoz, ahol az Önkormányzat cégei, 
intézményei, a Polgármesteri Hivatalban dolgozó kollégáim járultak hozzá adományokkal 
ahhoz, hogy a Böjte Csaba vezette otthonokban támogatást tudjunk adni az ellátott 
gyerekeknek. Így elindítanánk egy gyűjtést, amely elsősorban tartós élelmiszerre, higiéniai 
szerekre vonatkozna, hiszen Jegyző asszony leírta, hogy a pelenkától a vécépapírig 
mindenre szükségük van, hiszen akik menedéket kérnek, gyakorlatilag ruhaneműt tudnak 
magukkal hozni, de azontúl semmit. Tehát a gyűjtés alapvetően ilyen termékekre irányulna, 
ruhaneműt nem kérnek, de a mindennapi élethez, a létfönntartáshoz szükséges eszközöket 
igen. Illetve amit még kértek, az egy agregátor, mert az áramtermelés ingadozik, és az nagy 
segítség lenne a térségben. Úgyhogy ezt a gyűjtési akciót itt a kollégáimmal elkezdjük 
szervezni, elindítjuk, és azt is meg fogjuk szervezni, hogy az összegyűjtött adományok 
megfelelő módon, csatornákon, szereplőkkel el tudjanak oda jutni, célba is érjenek. Ezentúl 
természetesen látom azt a kőbányai összefogást, ami szinte mindenhol megjelenik. Hiszen 
a Cserkesz Szálló támogatásáról, a Cserkesz Szállóban élők támogatásáról nemcsak mi 
gondolkodunk, hanem látom, hogy magánszemélyek is visznek oda adományokat. Látom, 
hogy óvodákban indul gyűjtés, és ott ma is láttam, hogy emberek megjelennek, akár 
csokoládéval, a gyerekeknek filctollakkal, rajzeszközökkel, gyurmával, és igyekeznek 
támogatást nyújtani, eljuttatni. Láttam, hogy már Képviselőtársaim közül is volt, aki 
fölkereste az otthont, láttam, hogy ebben összefogás is van, és itt tényleg nem a politikai, 
ideológiai hovatartozás jelenik meg, hanem az összefogás, amit én külön köszönök 
mindenkinek. És sajnos úgy tűnik, hogy ez a helyzet nem fog egyik napról a másikra 
megoldódni és további segítségnyújtásról is gondolkodnunk kell. Már fölmértük azokat a 
lehetőségeket, hogy hol tudunk mi is további szálláshelyeket nyitni, ehhez milyen 
feltételeket kell megteremteni. Hozzátéve, hogy azért nagyon reménykedünk abban, hogy 
elérkezik a béke és normalizálódik a helyzet minél hamarabb. 

1. napirendi pont: 
A Cserkes-Szálló Kft. támogatása 

Előterjesztő: Weeber Tibor alpolgármester 

Elnök: A mai előterjesztés arról szól, hogy a Cserkesz Szállót, ahol körülbelül 130 
menedékkérőt szállásoltak el, eredetileg nyolc szobában tervezték, de már harminc 
szobában vannak A szállásadáson túl orvosi ellátás és sok minden egyéb is megjelenik, 
amire szükségük van a menedékkérőknek, hozzátéve, hogy nagyon sok a gyerek közöttük, 
főként nők és gyerekek érkeznek. Biztos, hogy majd azon is gondolkodnunk kell, ha ez a 
helyzet tartósan fennáll, hogy a gyerekek számára a munkásszállón való ellátás biztosítása 
mellett azt is megszervezzük, hogy ők a mindennapjaikat az életkoruknak megfelelő módon, 
környezetben, programmal, nevelésben tudják tölteni. Tehát a gondoskodás, azontúl, hogy 
ételt, italt, szállást adunk, sokkal többre kell, hogy kiterjedjen. Nyilván erről majd 
folyamatosan beszélnünk és konzultálnunk kell. Az első az, hogy a gyors segítséget 
megadjuk, és nyilván a helyzet számunkra is - szerencsére - ismeretlen. Ismeretlen, és 
bízom benne, hogy túl gyakran nem is kell hasonló problémával foglalkoznunk, de azt, hogy 
ezt jól, flottul, olajozottan tudjuk, együttérző, empatikus módon támogatni, segíteni, ahhoz, 
azt gondolom, hogy a közös gondolkodásra még inkább szükség van, mint bármikor. 
Úgyhogy köszönöm mindenkinek, hogy itt van, az előterjesztést mindenki látta, és közben 
látom, hogy öten is hozzászólásra jelentkeznek. Stemler Diána képviselő úrhölgy. 
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Stemler Diána: Köszönöm szépen a szót. Tisztelt Képviselő-testület, tisztelt Polgármester 
úr, illetve a Hivatal dolgozói. Nagyon szépen köszönöm, hogy ilyen hamar tudunk reagálni 
erre a helyzetre, és tudunk segíteni a szállónak, akik rengeteg embernek segítenek most 
szállással, illetve az adományok begyűjtésével és kiosztásával. Szeretném egy picit vázolni 
a helyzetet. Én tegnap az egész napomat ott töltöttem a Cserkesz Szállón, és ma is innen 
odatartok. Adomány rengeteg érkezik, úgyhogy ezúton is szeretnénk megköszönni a 
kőbányai emberek, illetve kőbányai szervezetek segítségét. Tele vannak élelmiszerrel, 
ruhákkal, igazából el vannak ebből a szempontból látva az emberek. Amire még szükség 
lenne, az a polcok, hogy tudják tárolni ezeket az élelmiszereket, illetve midenféle 
egészségügyi eszközök, hogyha ebben tudna valaki segíteni. Amiről beszélt Polgármester úr 
is, arról kell majd beszélnünk feltétlenül, hogy ezeknek az embereknek megoldott lehessen 
az orvosi ellátása, illetve vannak sajnos tartós betegek is, akiknek meg aztán végképp meg 
kell oldani, hogy hogyan juthatnak például inzulinhoz vagy hasonló eszközökhöz. Minimum 
három várandós anyuka van a Cserkesz Szállón és a terhesgonsdozással kapcsolatban 
kellene nagyon hamar valami döntést hoznunk, hogy tudjunk nekik segíteni. A helyzet az, 
hogy 101 főről szól az előterjesztés, de azóta már csak én tegnap két családot láttam 
megérkezni. Úgyhogy szeretném kérni, hogy vagy most vagy a következő rendes testületi 
ülésen majd nagyobb összeggel támogassuk a Szállót, illetve szeretnék - amennyiben 
lehetséges - a képviselői keretemből egymillió forintot erre a célra, különösen a Cserkesz 
Szállónak felajánlani, illetve szeretnénk mindannyian, itt helyben, az ellenzéki 
képviselőtársaimmal egy-egy millióval segíteni ezeket a rászoruló embereket. Köszönöm 
szépen. 

Elnök: Köszönöm. Pap Sándor tanácsnok úr. 

Dr. Pap Sándor: Tisztelt Polgármester úr, tisztelt Képviselő-testület. Hála Istennek, nincs 
tapasztalatunk az ilyen helyzetekben. Két dolgot mondhatunk biztosan: az egyik, hogy 
mindannyiunknak a legfontosabb érdeke a béke, a másik, hogy mindnyájunknak az első 
számú feladata a segítségnyújtás. Ezért szeretném üdvözölni ezeket az intézkedéseket, 
amiket az Önkormányzat ilyen gyorsan tett. És szeretnék egymillió forintot fölajánlani a 
képviselői keretemből a menekültek megsegítésére. Köszönöm szépen. 

Elnök: Köszönöm. Mátrai képviselő úr. 

Dr. Mátrai Gábor Imre: Köszönöm a szót. Tisztelt Polgármester úr, tisztelt Képviselő
testület Én is csatlakozni szeretnék az előttem szólókhoz. Páratlan összefogásról tesz 
tanúbizonyságot Kőbánya. Újhegyi képviselőként, képviselőtársammal, Molnár Róberttel 
azt tapasztaljuk, hogy az emberek önzetlenül jönnek és adakoznak. A képviselői irodába már 
nagyobb mennyiségű ruha érkezett, amit fölajánlottak az újhegyiek. Ezt természtesen 
eljuttatjuk vagy a Cserkesz utcának vagy oda, ahol szükséges ez a lehetőség. Nagyon örülök 
annak is, hogy meghallgatásra és elfogadásra került az az ötlet, amit javasoltam 
Polgármester úrnak, hogy a balatonlellei szállót nyissuk meg. Én tovább szeretnék lépni 
azzal a gondolattal, amit sok esetben hallani a híradásokból, hogy akik érkeznek 
Kárpátaljáról, azok munkát szeretnének vállalni. Ezért javasolnám a Képviselő-testületnek, 
hogy itt, Kőbányán alakítsunk ki vagy egy telefonszámot, vagy egy információs vonalat, vagy 
egy információs helyet azoknak, aki munkát szeretnének vállalni. A kőbányai 

munkáltatókkal, kerületi intézményeinkkel, cégekkel, gyárakkal vegyük föl a kapcsolatot és 
próbáljunk segíteni abban, hogy minél előbb munkához jussanak azok, akik szeretnének 
dolgozni. Ez lenne a másik javaslatom, amit szeretnék a Képviselő-testület elé tárni. És én is 
szeretnék egymillió forintot fölajánlani a keretemből a kárpátaljai és ukrán menekülteknek. 
Nagyon szépen köszönöm, hogy meghallgattak. 
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Elnök: Most már többen fölajánlották a képviselői keretüket. Ennek az a rendje, hogy erről 
előterjesztést kell írni, és maga a Képviselő-testület fog határozatot hozni. Én azt javaslom, 
hogy ez ne előterjesztések sokasága legyen, hanem akik ilyen (fel)ajánlással éltek, az egy 
előterjesztés keretében valósuljon meg. Stemler képviselő úrhölgy gondolataihoz: nyilván 
gondolkodnunk kell és gondoskodnunk kell az egészségügyi ellátás szervezéséről, sőt, 
túlmegyek ezen, hiszen az idemenekülők különböző jogi státuszban vannak és lesznek. A 
menedékkérők, ha megkapják a menekült státuszt - márpedig sokan kérelmezik -, akkor 
alapvető ellátásokra is jogosultak lesznek, a települési támogatástól, az orvosi ellátáson 
keresztül, az intézményi nevelésig, tehát az óvódáinkban és iskoláinkban meg kell szervezni 
a részükre az ellátást. Napról napra fog majd változni, fejlődni, bővülni azoknak a köre, 
akikről ily módon is gondoskodni fogunk A munkavállalásról: már jelentkezett munkáltató, 
aki fölajánlotta, hogy akár a budapesti vagy vidéki telephelyein is örömmel foglalkoztatna 
olyan embereket, akik keresik a munkalehetőséget. Radványi alpolgármester úr már föl is 
vette a kapcsolatot, és ezt a szálat is igyekszünk gondozni. Hozzáteszem, hogy szeretném 
majd egycsatornássá tenni, és mint ahogy a covid-járvány kezelésének első időszakában 
tettük, egy kollégámat, aki katasztrófavédelmi kérdésekkel foglalkozik - bár ezt nem ilyen 
kérdésnek tekintjük, de ő az, aki sok tekintetben képzett az ilyen típusú feladatok 
megoldásában-, az ő kezébe helyezném ezeknek a kérdéseknek is a napi operatív kezelését 
és akár az állásközvetítés kérdéskörét is. Kovács Róbert képviselő úr. 

Molnár Róbert elhagyja az üléstermet, a Képviselő-testület 13 fővel határozatképes. 

Kovács Róbert: Köszönöm szépen. Sajnos egyet kell értenem Polgármester úrral -
mondom, hogy sajnos -, amikor azt mondja, hogy ez a helyzet nem fog egyhamar 
megoldódni, különösen elnézve a legújabb képeket az orosz elnökről. A további 
szálláshelyek keresése, ahogy Polgármester úr mondta, biztos, hogy szükséges lesz. 
Szeretném javasolni, hogy vegyük föl a kapcsolatot Sárkány Péter úrral, a Szent László 
Gimnázium igazgatójával, és szerintem a balatonszepezdi tábor is megnyitható. Ott 
körülbelül 50-60 ember simán elhelyezhető. Ehhez nyilván támogatást kell adni a 
gimnáziumnak, amelynek az anyagi helyzete nem alkalmas arra, hogy ezt egyedül 
végigvigye, de a kapcsolatfelvételt javaslom mindenképpen első körben. Köszönöm szépen. 

Elnök: Köszönöm szépen, gondoltam én is erre, és mint ahogy Lellénél is vizsgálnunk kell, 
hiszen vannak Lellén is faházaink, tehát az úgynevezett központi faházas épületen túl a 
faházakban is el tudnánk látni embereket, de azokban nincs megfelelő fűtés, illetve a 
vizesblokkot is külön kell táplálnunk, az kívülről közelíthető meg faházanként. Azt 
vizsgálják még a kollégáink, hogy a faházak fűtésének megteremtését elbírja-e az 
elektromos hálózat rendszere. És nyilván Szepezden is - jártam sokszor Szepezden, de most 
nincs előttem egészen pontosan, hogy milyen a szepezdi tábor infrastruktúrája -, jelen 
mínuszoknál nem biztos, hogy még az jól használható, de valóban, számításba kell venni 
minden lehetőséget. És azt gondolom, hogy ezek a lehetőségek azon családoknak, ahol 
gyermeket nevelnek, kisgyerekek vannak, sokszor kedvezőbbek, mint azok a megoldások, 
mint amit - nem megbántva, hanem megköszönve - a Cserkesz Szálló tud kínálni. Az a 
körülmény, amit mi Lellén tudunk biztosítani a gyerekeknek, az egészen más, és azt 
gondolom, hogy sokkal kedvezőbb a maga udvarával, játéklehetőségével, szabad 
levegőjélvel, mint azok a lehetőségek, amik egy munkásszállón adottak lehetnek. Horváth 
Márk képviselő úr. 

Dr. Horváth Márk: Tisztelt Képviselő-testület. Más képviselőtársaimhoz hasonlóan én is 
többször kimentem a Cserkesz Szállóra. Tegnap is, illetve ma délelőtt is ott töltöttem 
hosszabb időt, illetve összekötöttem őket olyan civil szervezettel, akik országos szinten 
segítenek a menekülteknek, és ide is igény szerint be tudnak segíteni. Annyi az én 
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észrevételem, hogy valóban, ahogy Képviselő asszony is mondta, rengeteg a beérkezett 
adomány, viszont ez a tapasztalatok alapján az elején mindig egy nagyobb számot jelent, 
aztán egyre csökken. S én azt gondolom, hogy itt minimum hónapokról kell beszélnünk, ha 
nem hosszabb időről. Ezért talán a lakosságnak is az lenne most az egyik üzenet, hogy 
tartalékolják az adományokat, legalábbis ami az élelmiszereket illeti, mert erre hosszú 
távon lesz szükség. Nekünk is hosszú távon kell gondolkodni. Jelen pillanatban a Cserkesz 
Szállón a rendszerezés jelenti a legnagyobb logisztikai problémát és tényleg, a tárolók, a 
polcok kialakítása. Viszont a dolog másik oldala, hogy a ma délelőtti információm az, hogy 
ezen a héten még el tudják őket ott szállásolni, és az a ma várhatóan megszavazott 3 millió 
forint az e heti veszteséget ki fogja egyenlíteni. Viszont hosszú távon - és lehet, hogy jövő 
héttől - erre már nem lesz lehetőség, hogy ott legyenek ezek a menekült személyek. Tehát 
valahogy meg kell oldani az ő további ellátásukat, és nyilván az Önkormányzat illetékes 
munkatársai megvizsgálják a lehetőségeket. Ami nekem még eszembe jutott, az az Almádi 
üdülő, mint kérdés, hogy az téliesíthető-e, felfűthető-e, és oda el lehet-e helyezni bizonyos 
számú menekültet. Plusz - ahogy utaltak rá az előttem szólók is-, itt hosszú távon nemcsak 
a szállás és az étkezés, hanem orvosi ellátás, kulturális programok és egyéb kiegészítő 
feladataink is lesznek. Valószínűleg olyanok, amikre még nem is biztos, hogy gondoltunk, 
mert ez egy komplexebb probléma, mint ahogy ezt előre lehetne gondolni. Köszönöm 
mindenkinek az együttműködést. 

Elnök: Köszönöm. Természetesen minden lehetséges, számbavehető szálláshellyel 
számolunk, tehát akár Almádival is. Tornatermekkel, egyéb rendelkezésre álló 
helyiségekkel, folyamatosan vizsgálva a helyzetet haladunk előre és szervezzük a 
segítségnyújtást. Mustó Géza alpolgármester úr. 

Mustó Géza Zoltán: Köszönöm szépen. 2019-ben, amikor meglakult ez az új összetételű 
Önkormányzat. Akkor, azt hiszem, mindannyian vegyes érzelmekkel tekintettünk a 
választási eredmény végére, és tele voltunk kérdéssel, hogy vajon fog-e működni ez az 
önkormányzat egy ilyen színes összetétellel? És utána rögtön kaptunk egy nagyon nehéz 
feladatot: megérkezett a covid-járvány, és a magam részéről rendkívül büszke vagyok arra, 
hogy sikerült egy politika felett álló, fővárosi szinten mindenképpen példaértékű 
együttműködést felmutatnunk, és a covid-helyzetet úgy kezelni, hogy nyugodtan 
mondhatom, a nyomunkba se jöttek más kerületek. De úgy tűnik, hogy időről időre van egy 
ilyen feladat, amikor megmutathatja mindenki, hogy a választott hivatásán felül tud-e 
emelkedni, és össznemzeti érdeket, összlakossági érdeket figyelembe venni, és a maga 
lehetőségeit megmozgatva, azokat csatasorba állítva a kerület érdekeit szolgálva tudja 
felmutatni, hogy ki-ki a maga részéről mivel tudja ezt az ügyet szolgálni. Alpolgármesterként 
a portfóliómnak a része a szociális bérlakásterület is, és tegnap - amiről Polgármester úr 
már említést tett-, tegnap volt az első munkanap, amikor ez az új borzalom beköszöntött 
az életünkbe, rögtön összeültünk Polgármester úr vezetésével, Alpolgármester kollégákkal, 
és ötleteltünk arról, hogy hogyan nyúljunk ehhez a témához úgy, hogy a legtöbb segítséget 
adjuk a rászorulóknak. Ennek a beszélgetésnek a részeként merült föl az a lehetőség is, hogy 
azok, akik a Kőbányai Önkormányzat jóvoltából szociális alapon bérlakásokban laknak, 
viszont az alapterület, a létszám, akik jelen pillanatban élnek a lakásban, vagy a szándék 
megvan a részükről, akkor ők befogadnának ilyen szerencsétlen embereket. Ennek a 
rendeleti hátterének a kidolgozása megkezdődött, hogy ez szabályosan történhessen. Ez is 
egy újabb lehetőség arra, hogy néhány emberen segíthessünk. Kőbányának van egy 
büszkesége, illetve több ilyen büszkesége van, az egyik a Polgárőrség. A Polgárőrség a covid
járvány idején is rendkívül komoly szerepet vállalt a helyzet megoldásában: bevásárlásban, 
a bezárt emberek ellátásában, jelentős önkormányzati anyagi juttatások házhoz
szállításában, és még sorolhatnám a munkájukat. A polgárőrség hátterében az egyik 
kőbányai nagy cég áll, jelen pillanatban nincs lehetőségem, hogy konkrétabban 
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megnevezzem őket, de szerintem, ha valaki érdeklődik az Önkormányzat munkája iránt, 
akkor tudja, hogy Kálmán László, a Polgárőrség kőbányai vezetője főállásban hol dolgozik, 
és boldogan mondhatom el, hogy a központi, államilag szervezett rendszert is támogatják, 
és itt helyben is szemmel látható anyagi támogatást fognak nekünk biztosítani a helyi 
problémák csökkentésére. Ma is beszéltem többször Baricska Norbert alezredes 
rendőrkapitány úrral, és nagyon fontosnak tartom azt a szemléletet támogatni, hogy az 
emberek azt lássák a rendőrökben, pláne ilyen vészterhes időkben, hogy segítő pontok: oda 
lehet hozzájuk menni, segítséget lehet kérni az adott helyzetben, ami adott esetben 
értetlenséget vált ki belőlük, megoldást tudnak kapni. Ez is egy nagyon fontos feladat. Szóba 
került itt is, és a tegnapi ötletelésen is az önkormányzati üdülők azon épületeinek a 
felhasználása, ahol, ahogy Polgármester úr is az imént említette, a fűtés nem megoldott. 
Természetesen én magam is érdeklődtem, hogy ez az olajradiátoros megoldás, amit 
fölvetettünk, ez alapvetően jó gondolat, de kicsit naív, mert nagy valószínűséggel ezeknek 
az elhasználódott épületeknek az elektromos rendszere ezt a terhelést nem bírná. 
Ugyanakkor az elmúlt éjszaka során utánanéztem, hogy van egy úgynevezett „N orvég Panel" 
nevű fűtőtest, ami ötvenezer forintért már megvásárolható. Én egészen biztos vagyok 
benne, hogy ennek a beszerzése a Kőbányai Önkormányzatnak 8-10-20 darabos tételben 
sem jelenthet problémát, amennyiben megoldás lenne erre a feladatra. Ez sokkal kisebb 
terhelést ad az elektromos rendszerre, és ezek az épületek nagyon gyorsan legalább 
fűthetővé válnak, ami azt gondolom, hatalmas lépés ahhoz képest, hogy valaki a szabad ég 
alatt van, vagy egy fűtött, bár fürdőszobával nem ellátott helyiségben élheti a mindennapjait. 
Köszönöm. 

Elnök: Köszönöm szépen, akkor meg is ragadom az alkalmat, hogy köszöntsük Kapitány 
urat, aki olyannyira szeretne részt venni az ügy gondozásában, kezelésében, hogy el is jött a 
mai ülésünkre kollégájával együtt. Köszönjük. Somlyódy alpolgármester úr. 

Somlyódy Csaba: Köszönöm szépen a szót, Polgármester úr. Én egy dologra szeretném 
ráirányítani a figyelmet. Nem olyan régen, február 17-én ültünk ebben a teremben, nem 
sokkal többen, és szavaztuk meg egységesen a költségvetést. Akkor egyetértettünk abban, 
hogy mértéktartóan és a tartalékokat úgy képezve hozzuk meg az idei költségvetésünket 
2022-re, hogyha nem várt esemény fordulna elő, akkor is biztonsággal működőképesek 
tudjunk maradni. Megmondom őszintén, a legpesszimistább álmomban sem gondoltam, 
hogy alig két hét telik el az elfogadása után, és íme már a gyakorlati próba előtt áll ez a 
költségvetés. És íme beigazolódott az a fajta gondos tervezés, amivel november óta 
folyamatosan, nap mint nap szembesülve a problémákkal, a jogos igényekkel, mégis azt kell 
mondani, hogy mértéktartóan és erre a helyzetre is felkészülve tudtunk egy költségvetést 
letenni az asztalra, és a Testület a maga bölcsességével ezt elfogadta. Úgyhogy én azt 
gondolom, hogy most egy kicsit ebből a szempontból jólesően tudjuk mondani, hogy 
előrelátóak voltunk, és felkészültünk a felkészülhetetlenre, és szembesültünk azzal hogy ez 
be is tud következni, és ezt nekünk meg kell tudni oldani. A másik, hogy tényleg az 
Önkormányzat a maga gyorsaságával reagált, és csak azokra a hangokra szeretnék reagálni, 
akik két órával a konfliktus kitörése után számonkérték az egyes önkormányzatokat, így a 
miénket is, hogy miért nem intézkedik. Nem szerettünk volna abban a káoszban részt venni, 
amikor mindenki a kutyakonzervtől a gyerekjátékig összevissza küldött mindenféle segélyt, 
és tulajdonképpen ahol kellett volna, oda nem érkezett meg, aminek kellett volna. Tehát 
szerettük volna ezt szervezetté tenni. Én úgy érzem, hogy azok a tárgyalások, amik 
időközben lezajlottak, akár az Ukrán Nemzetiségi Önkormányzatnak a megfelelő 
képviselőivel, akár a politika, a civil szervezeteknek a megfelelő szervezeteivel, akár a 
határontúli, ebben az igazgatásban részt vevő és most ott talpon levő és még szolgálatban 
lévő kollégákkal, önkormányzati kollégákkal - hiszen itt már Kőbányai is fölvette a 
kapcsolatot, ahogy Polgármester úr is mondta, azokkal a településekkel, akik akár magyar 
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ajkúak, akár ukrán ajkúak, de mégis a határ túloldalán vannak és rászorultak. És itt sajnos a 
háború nem válogat áldozat és áldozat között, mert a civil lakosság körében mindenki 
áldozat, mert senki sem szeretné otthagyni a lakását, senki sem szeretné otthagyni az 
iskoláját, a munkahelyét, de mégis meg kell tenni, és lopakodva, osonva, saját hazájából 
elmenekülni azért, hogy védje a családját és az életét, az utolsókig otthon maradva, és 
amikor már végképp nem lehet maradni, akkor menni. Nekem van olyan ismerősöm, aki a 
Tiszát átúszva jött ki ezen a héten, van olyan ismerősöm, aki négy órát várakozott a határon, 
míg át tudott jönni. Ezeknek az embereknek minden segítség jól jön, és tulajdonképpen az, 
hogy átjönnek és van, aki több ezer hrivnyával, van, aki nulla hrivnyával jön - itt a túloldalon 
ez semmit nem ér, mert a hrivnyával nem érnek semmit. Itt a gazdagból szegény lett, a 
szegényből továbbra is szegény lesz, itt pénztelenül, fedél nélkül, egyelőre azt se tudják, mit 
csináljanak állapotban vannak Szörnyű lehet belegondolni ebbe, és még mindig nekünk -
higgyék el - sokkal jobb, hogy segítséget keli adnunk, és kötelezően segítséget kell adnunk 
a belső lelkiismeretünk miatt ezeknek az embereknek, mert ezek az emberek tényleg nem 
tehetnek arról, hogy ebbe a helyzetbe kerültek. Köszönöm szépen mindenkinek, aki 
megfogalmazta, és reagálnék néhány dologra, a munkahely kérdésére. Nyilvánvalóan a 
kapcsolatot föl fogjuk venni, azonban először el kell helyezni az egyre nagyobb számban 
jövő menekültáradatot. Itt nem arról van szó, hogy most már itt vannak, és akkor ennyi 
menekült lesz. Itt fel keli készülni, és a kőbányai lakosság figyelmét is fel kell hívni, hogy 
egyre több és több menedékkérő fog megjelenni, hiszen ha ez így folytatódik, akkor egyre 
többen kénytelenek elhagyni a lakóhelyüket és biztonségot keresni. Természetesen ez 
Kőbányára is hatással lesz. Mindent meg fogunk tenni, hogy minél több embert el lehessen 
helyezni, és ezt nyilvánvalóan itt hosszabb távon is biztosítani keli - és akkor majd itt jön a 
munkahely kérdése, hogy a megfelelő jogi hátteret hogyan tudjuk kialakítani, hogy 
szervezett formában ezek a cégek alkalmazni tudják ezeket az embereket. Hiszen először le 
kell telepíteni őket, hogy be tudjanak járni valahonnan dolgozni, először enni kell nekik adni, 
hogy el tudjanak menni dolgozni, először az óvodában és az iskolában el kell helyezni a 
gyerekeket, hogy el tudjanak menni dolgozni. Tehát ezeket a feladatokat keli most azonnal 
elvégeznünk, hogy aztán már a jövő héten ezt is tudjuk szervezni. Én nagyon bízom abban, 
hogy a Kőbányai Önkormányzatnak mindig is jó kapcsolatai voltak az átlagot meghaladó 
gazdasági szereplőkkel, akik Kőbányán vannak, és nem csak a nagyságrendjüket, a 
potenciáljukat, termelési erejüket nézve, én azt gondolom, hogy ezt ki tudjuk használni és 
megfelelően tudunk majd segíteni ezeknek az embereknek. Köszönöm szépen mindenkinek 
azt a felajánlást, amit nem összebeszélve, hanem egymás mellett, egymástól függetlenül azt 
gondoltuk, hogy nekünk ezt oda keli adni. Bár kicsi, de valami segítséget mégiscsak kell, 
hogy jelentsen. Köszönöm szépen. 

Elnök: Köszönöm, Alpolgármester úr. Radványi alpolgármester úr, aki szólásra jelentkezett. 

Radványi Gábor: Köszönöm a szót. Hétfőn reggel nyolckor bejöttem egy hét betegség után, 
és kinyitottam az e-mailjeimet, és az első e-mail az Oázis Kertészettől egy levél volt. A 
levélben pedig Boros Dávid ügyvezető igazgató, tulajdonos leírta, hogy aki a látókörünkbe 
kerül, kárpátaljai, Ukrajnából származó menekült, annak az Oázis Kertészetnél nagyon 
szívesen munkahelyet biztosítanak. Nagyon örültem, föl is hívtam rögtön, és megköszöntem 
az emberi hozzáállásukat. Ő azt mondta, hogy tényleg föl tudják venni, mert van rá szabad 
kapacitásuk, rengeteg Oázis Kertészetük van Budapest környékén is, meg Budapesten is, azt 
mondta, csak egy kicsit tudjon magyarul, mert akkor föl fogják venni őket. Ezután felhívtam 
Petrovszka Viktóriát, aki egyébként az Ukrán Nemzetiségi Önkormányzatnak a vezetője 
Kőbányán, és egy munkaközvetítő cégnél dolgozik. Őneki is szintén elküldtem ezt, 
tudomásom szerint az első ilyen kárpátaljai magyar, ukrajnai állampolgár már meg is jelent 
a munkahelyen. Úgyhogy ez példaértékű, és azért mondom el, mert azt látom, hogy 
mindenki a maga módján, a maga lehetőségeihez képest mindent megpróbál megtenni. 
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Tényleg, a politikai paletta minden részéről ezt tudom mondani. Meghatóak voltak Géza 
szavai, köszönöm, hogy az együttműködést ilyen jó látja. Azt gondolom, hogy viszont 
innentől a racionalitásnak az időszaka is eljön, mert érzelmileg nagyon azonosulunk, nagy a 
lendület, és ennek a lendületnek nem szabad megállni. Hogyha ez a lendület megáll, az nem 
jó. Tudjuk azt, hogy ezzel a hárommillió forinttal, amit most adunk, ezzel nem oldottuk meg 
a dolgot, mert tegnap mi is kimentünk. Csak ilyeneken múlik, hogy kaptam egy információt, 
hogy igazából itt a korábbi ukrán munkavállalók hozták a családjukat, és egyébként most 
bevagonírozzák ide magukat egy darabig, kibekkelik a háborút, aztán majd hazamennek, és 
hogy nem biztos, hogy nekik lenne szükségük támogatásra. Ezért mentünk ki és ezért 
találkoztunk ott, hogy megnézzük, hogy valóban mi van. És tényleg elmondták, hogy úgy 
gondolták, hogy alapműködésben nyolc szobát tudnak biztosítani, ezzel szemben 30 szobát 
megtöltöttek, és mondják egymásnak és adják tovább, és kialakult, hogy Kőbányán lehet 
menni a Cserkesz be. De ez véges, tehát nekünk új forrásokat, új lehetőségeket kell kitalálni. 
Erre most egy jó szelep úgymond, hogy Balatonlellén 66 hely van pillanatnyilag. Hogyha 
sikerül meleget teremteni valamilyen módon az egyéb házakban is, akkor ott jóval több 
menekültet tudunk fogadni. A munkaerővel kapcsolatban én azt mondom, hogy célszerű itt 
egy olyan információs bázist létrehozni - és amit, Gábor, mondasz, az nagyon jó-, szerintem 
a kőbányai cégeknek kellene minél hamarabb egy polgármesteri levél, amiben megkérjük 
őket, hogy amennyiben látnak rá lehetőséget, és tudnak alkalmazni menekülteket, akkor azt 
jelezzék felénk. Ez a mi adatbázisunkba bejön, és innentől kezdve mi Viktórián keresztül, 
akinek ez a szakmája, elérjük a rászorulókat, és ő egyébként napi kapcsolatban van a 
budapesti ukrán nagykövetséggel is. Tegnap is mondta, hogy itt van három anyuka, három 
gyerekkel, és szeretnének helyet találni. Azt hiszem, Győrffy Laci talán meg tudja erősíteni, 
hogy ez a három anyuka már lenn is van Lellén. 

Győrffy László: Úton vannak. 

Radványi Gábor: Úton vannak. Tehát működnek a dolgok, csak nagyon oda kell figyelni, és 
a logisztikát csak racionálisan lehet csinálni. 

Elnök: A mi munkáltatói lehetőségeink között is azért számos álláshely, betöltetlen 
álláshely jelen van akár a szociális szférában, az idősellátásban, akár a kerületgondnoksági 
feladatok terén, tehát az itt menedéket kérők akár a Kőbányai Önkormányzat 
alkalmazásában is, vagy valamelyik cégének, intézményének az alkalmazásában is 
munkalehetőséget találhatnak. Nincs több jelentkezőnk, ezért lezárom a vitát. Döntést 
fogunk hozni. Amit én még érzékeltem Stemler képviselő úrhölgy szavaiból, az az, hogy a 
Cserkesz Szállón azért jó lenne az a fajta segítség, ami megjelenne az érkező adományok 
rendszerezésében, elhelyezésében. Úgyhogy, Géza, szerintem a Polgárőröket ha 
megszólítjuk, akkor - marcona férfiemberek - lehet, hogy segítséget tudnának ebben 
nyújtani. Gondoljuk ezt végig! Van egy nagyáruház, aminek a műanyag polcait három perc 
alatt lehet összerakni, jó teherbírással, és rögtön tudnánk segíteni abban, hogy valami rend 
rendszer kialakuljon, mert ebben segítség kell. De ha nem, akkor majd ezt tisztázzuk, hogyha 
ez nem feltétlenül jó gondolat. De keressük a megoldást mindenféle segítségnyújtásban. 
Még egyet szeretnék előrebocsátani: nem biztos, hogy ez a testületi ülés az utolsó, amit 
rendkívüli módon kellett összehívnunk. Hiszen az a képviselői keret, amelyről a felajánlás 
megérkezett, az majd úgy tud csak fölszabadulni, hogyha erről a döntést meghozzuk, és ha 
már ez a felajánlás megtörténik, akkor már polgármesteri tartalékból, egyéb tartalékokból 
tudunk átmeneti módon segíteni, eszközöket vásárolni. Ha matracokat adunk Kárpátaljára, 
akkor azt hiszem, hogy azt nem gyűjtésből kellene megoldanunk, hanem nekünk kellene 
beszereznünk. Tehát tudunk gyorsan cselekedni, de ha ezt a keretet gyorsan meg tudjuk 
teremteni, akkor teremtsük meg, és legyen ez a forrása az adott segítségnyújtásnak. Tehát 
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nem ígérem, hogy ez az utolsó rendkívüli ülés ez ügyben. Akkor most az előterjesztésben 
szereplő döntési javalatról kérem, hogy hozzuk meg a határozatunkat. 

58/2022. (III. 1.) KÖKT határozat 
a Cserkes Szálló Kft. támogatásáról 
(13 igen, egyhangú szavazattal) 
1. Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testülete a Cserkes
Szálló Kft. (1102 Budapest, Cserkesz u. 42., cégjegyzékszám: 01 09 180282, adószám: 
24749448-2-42) részére 3 OOO OOO Ft egyszeri működési célú támogatást biztosít az 
Ukrajnából menekülök elszállásolási költségeinek fedezetére a Budapest Főváros X. kerület 
Kőbányai Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 3/2022. (II. 18.) önkormányzati 
rendelet (a továbbiakban : költségvetési rendelet) 12. mellékletének 4. sora terhére. 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az 1. pont szerinti támogatási 
szerződés megkötésére, az előirányzat-átcsopotzosítás végrehajtására, valamint a 
költségvetési rendeletben történő átvezetés érdekében a szükséges intézkedés megtételére. 
Határidő: azonnal 
Feladatkörében érintett: a Humánszolgáltatási Főosztály vezetője 

a Gazdasági és Pénzügyi Főosztály vezetője 

Elnök: Lezárom a napirendi pont tárgyalását, és megköszönöm mindenkinek a munkáját. 
Kérem, hogy továbbra is hasonló szellemben, együttműködve igyekezzünk a segítséget 
megadni a rászorulóknak. Megállapítom, hogy a Képviselő-testület az elfogadott 
napirendjét megtárgyalta. A Képviselő-testület rendkívüli ülését bezárom. 

A képviselő-testületi ülés befejezésének ideje: 14.20 óra. 

K. m. f. 

É'~ 
( Hegedűs Ká~ y 

aljegyző 

~J 
··._::~ 
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A jegyzőkönyv mellékletei 

meghívó, előterjesztések (elektronikus adathordozón) 

jelenléti ív 

ülésről készült hangfelvétel (elektronikus adathordozón) 

Zárt ülésen tárgyalt napirendi pontokhoz tartozó döntések, melyek az 
SZMSZ 20. § ( 4) bekezdésében foglaltak alapján a nyilvános ülés 
jegyzőkönyvének részét képezik. 

írásban benyújtott módosító javaslat 

jegyző törvényességi észrevétele 

interpelláció 

titkos és név szerinti szavazásról készült jegyzőkönyv 

felszólalási jegy 
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JELENLÉTI ÍV 

2022. március l-jén megtartott rendkívüli képviselő-testületi üléshez 

A Képviselő-testület tagjai: 

1. D. Kovács Róbert Antal polgármester 
~ ./\(~ 

.... ~ ................. .... ... ....... . 

2. Ács Andrea h: .. ~~·············· 
3. Bakos Bernadett 

4. Dr. Horváth Márk 

... 1~ .. ~ ... ..... .. .. ........... . / : -7 
/ ' ....... / .. 7 ........................... . 

5. Huszti András Norbert 

6. Kovács Róbert tanácsnok q ::::::::::::::::: 
7. Major Petra 

8. Marksteinné Molnár Julianna 

9. Dr. Mátrai Gábor Imre ~ · .... .. .. ... ... .... ........... .... . 

10. Molnár Róbert 

11. Mustó Géza Zoltán alpolgármester 

12. Dr. Pap Sándor tanácsnok 

13. Papp Zoltán 
(yrY\? ~u 
.... ·1·!· .. ... '. .~\ .. ~ ........... ............... . 

14. Radványi Gábor alpolgármester ~ . ........................................ .... ... . . 

15. Somlyódy Csaba alpolgármester 

16. Stemler Diána rfte.111@. . !?Jc/~ .. ... ................... . 

17. Weeber Tibor József alpolgármester ---- ---~ -~ -~ -- ---- --- ----- ---
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Tanácskozási joggal részt vevők: 

Dr. Szabó Krisztiánjegyző 

Hegedűs Károly aljegyző 

Dr. Ács Viktória 

Apagyi Krisztián 

Balsai Judit Katalin 

Cserteg Imre 

Dobrai Zsuzsanna 

Dr. Szüts Korinna 

Dr. Kappel Patrícia Anna 

Dr. Nagy Jolán 

Dr. Tóth Erzsébet 

Dr. Erdei Katalin Judit 

Ehrenberger Krisztina 

Herendi-Mezei Judit 

Horváth Attila 

Horváthné dr. Tóth Enikő 

Kálmánné Szabó Judit 

Kárpáti Beatrix 

Korányiné Csősz Anna 

Kardosné Terebes Tímea 

Jógáné Szabados Hemietta 

Marton Roland 

Dr. Mózer Éva 

Mozsár Ágnes 

Nábrádi András 

Novák Andrea 

Siernné Topánka Eszter 

Török Andrea 

Varga Tiborné 

Dr. Végh Liza 

.. .... ...... ..... .. .. ... ........................... 
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······ ···········~ :ti_ .. (: ........ ... .......... . 

· · ···········~ · ············· ··· ····· 

............ ~':'."': :-.:~ ······· ··············· 

b t,q}tJ ....... ·cs· .... ...... ... ..... ......... ..... ... .... . 

2 



A nemzetiségi önkormányzatok képviseletében: 

Kőbányai Bolgár Önkormányzat 

Kőbányai Görög Önkormányzat 

Kőbányai Horvát Önkormányzat 

Kőbányai Lengyel Önkormányzat 

Kőbányai Német Önkormányzat 

Kőbányai Örmény Önkormányzat 

Kőbányai Roma Önkormányzat 

Kőbányai Román Önkormányzat 

Kőbányai Ruszin Önkormányzat 

Kőbányai Szerb Önkormányzat 

Kőbányai Ukrán Önkormányzat 
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A képviselő-testület bizottságai nem képviselő tagjai: 

Akócs Zoltán 

Almádi Krisztina Éva 

Arold Imre György 

Bolyán András 

Gál Judit 

Gerstenbrein György 

Gerzson Sarolta 

lrmalós Bence 

Kis Miklós 

Kollátosz Fotisz 

Lakatos Béla Lajos 

Nagyné Horváth Emília 

Páll László 

Péter Norbert 

Dr. Som László Sándor 

Tóth Lívia 

Varga István 

Vincze Sándor 

Zsolt Ferenc 
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Meghívottak: 

Benkóné Turcsányi Ildikó 

Baricska Norbert Tamás 

Deézsi Tibor 

Dr. Bánhidi Ferenc 

Dr. Barczi Szilvia Tünde 

Dr. Stubnya Gusztáv 

Dr. Varjuné dr. Fekete Ildikó 

Fehér Gyöngyi 

Géczi Béla 

Göncziné Sárvári Gabriella 

Győrffy László 

Horváth Lajos 

Jandó Ágnes 

Kiss Attila István 

Kuróczi Pál 

Lajtai Ferencné 

Laukó Zsófia 

Némethné Lehoczki Klára 

Oláh Csaba 

Sánta Áron 

Szabó László 

~ , . . . ..... . ....................... . 

· · ·· ·~ :··· ······· · · ·················· 
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